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Vraag 1: Hoe verhoudt het collegebesluit om het lopende contract met Gazprom tot en met 

31 december 2022 niet voortijdig te beëindigen zich tot de verklaring die namens de 

gemeenteraad en het college op de website van de gemeente Overbetuwe staat? 

Antwoord: 

In de afgegeven verklaring die gemeente Overbetuwe heeft gedaan naar aanleiding van de 

Russische invasie staat dat het onwenselijk is dat Overbetuwe gas blijft afnemen van 

Gazprom en dat afspraken die er zijn zo snel mogelijk ontbonden zouden moeten worden. 

Daarnaast stelt gemeente Overbetuwe dat we er bij het Rijk op aandringen om eventueel in 

Europees verband Gazprom toe te voegen aan de sanctielijst waardoor de mogelijkheid 

wordt gecreëerd om in overleg met andere betrokken gemeenten, provincies en 

waterschappen de bestaande contracten met Gazprom te ontbinden en Gazprom uit te 

sluiten van een nieuwe gunning.  

Het leek een logische stap: het contract opzeggen. Maar het advies van de VNG (Vereniging 

Nederlandse Gemeenten) gaf rationele tegenargumenten. Een belangrijke overweging 

hierbij is dat de zestien gemeenten begin 2021 de prijs van gas vastgezet hebben op een laag 

tarief. Als de contracten nu beëindigd worden, dan kan Gazprom het gas voor een veel 

hogere prijs verkopen op de internationale gasbeurs. Dit blijkt uit advies van Hellemans 

Energy Consultants uit Hoevelaken. Dat zou betekenen dat het concern, en dus ook de 

Russische staat, een veel hogere marge krijgt. Dit voordeel is vele malen groter dan de 

inkomsten die Gazprom nu heeft vanuit het contract. Daarnaast spelen ook nog juridische 

aspecten en risico’s voor de levering van het gas. Het verwachte voordeel voor Gazprom 

heeft echter de doorslag gegeven in de afweging.  

Vraag 2: Heeft de wethouder ook laten kijken naar wat we echt zouden moeten doen ipv 

alleen naar wat allemaal niet kan? 

Antwoord: 

Het is hoe moeilijk ook kiezen uit twee kwaden. Voor Overbetuwe staat voorop om te kiezen 

voor het scenario dat de meest negatieve impact heeft op het financiële gewin van Rusland. 

Binnen de adviezen en juridische mogelijkheden die nu voor liggen is één van de 

mogelijkheden die direct een positieve impact heeft, het minimaliseren van het gasverbruik. 

Het college heeft derhalve besloten de temperaturen voor haar kantoorgebouwen te 

verlagen met 1 a 2 graden. Tevens worden de temperaturen in de sporthallen en zalen iets 

lager dan voorheen en stemmen we de kloktijden en temperatuur nog preciezer af. 



Vraag 3: Wat betekent dit besluit concreet en kan Overbetuwe onafhankelijk van de 

regiogemeenten ook een eigen besluit nemen als inwoners van Overbetuwe dat willen of 

zijn we verbonden aan regionale afspraken? 

Antwoord: 

Overbetuwe kan onafhankelijk van de regiogemeenten een besluit nemen, maar ook dan 

ontstaat het voordeel voor Rusland dat ik zojuist al heb beschreven. En dat is onwenselijk. 

Daarnaast betekent opzeggen dat er geen gasleveringen meer plaatsvinden. Al het 

gemeentelijk vastgoed kan dan niet meer verwarmd worden en is er dan ook geen heet 

water meer ter beschikking. 

Voor het aangaan van een nieuw contract dient Overbetuwe een aanbestedingsprocedure in 

gang te zetten. Gemeente Overbetuwe koopt momenteel op jaarbasis voor ca. € 280.000,00 

aan gas in. Op basis van de huidige gasprijzen zal dit een veelvoud zijn. Dit betekent dat een 

nieuwe aanbesteding altijd boven de Europese aanbestedingsdrempel zal liggen en wij ook 

als individuele gemeente een aanbesteding moeten doen. We zitten nu al in een nieuw 

aanbestedingsproces voor de levering van gas voor na 31 december 2022. Een nieuwe 

aanbesteding optuigen voor de levering van gas tot 31 december 2022 is complex en de 

vraag is of dat gezien de resterende tijd en huidige marktomstandigheden haalbaar is. 

 

BIJLAGE: Persbericht Groene Metropoolregio inzake Inkoop gas GAZPROM 


